
 

P R O T O K Ó Ł NR LXXXII/2023 

z LXXXII  sesji Rady Gminy Rytwiany, która odbyła się w dniu 21 listopada 2023 r. 

w Urzędzie Gminy Rytwiany. 

 

I. Obecni na sesji:  

1/ Radni zgodnie z listą obecności.  

2/ Grzegorz Forkasiewicz – Wójt Gminy Rytwiany  

3/ Tomasz Fąfara – Sekretarz Gminy Rytwiany  

4/ Mirosława Szewczyk –Skarbnik Gminy Rytwiany  

 

II. Przebieg obrad:  

Obrady sesji trwały od godz.  8.30  do godz. 11.40. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych.  

Nieobecni radni: 

1. Artur Dzieciuch 

2. Michał Rajca 

Podczas omawiania pkt 7 było obecni dyrektorzy: 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego im. Jana Pawła II  w Rytwianach Pan Tadeusz Opala 

Zespołu Placówek Oświatowych Publicznej Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Marii Firlejczyk 

w Sichowie Dużym Pani  Dorota Karasińska - Kozłowska 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Publiczna Szkoła Podstawowa i Publiczne Samorządowe 

Przedszkole im. 100 lecia Odzyskania Niepodległości w Strzegomiu Pani Jolanta Bąk 

Pkt 1  

Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał klauzulę RODO dotyczącą ochrony 

danych osobowych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył  LXXXII  sesję Rady Gminy Rytwiany, 

powitał wszystkich uczestników sesji.  

Pkt 2  

Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski stwierdził obecność 13 radnych                                      

i prawomocność obrad.  

 



Pkt 3  

Zatwierdzenie porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji nr LXXXI 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Rytwiany za rok szkolny 

2022/2023. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata     

2023 – 2032. 

9. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 r. 

10. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

11. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

12. Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego. 

13. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Rytwiany z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na                  

2024 rok.  

14. Uchwała w sprawie przekazania gminie Staszów realizacji zadania własnego dotyczącego 

opracowania dokumentacji aplikacyjnej i złożenia wniosku o dofinansowanie dla projektu 

pn.: „Poprawa jakości i dostępności komunikacyjnej MOF Staszowa w oparciu                       

o zrównoważoną mobilność miejską - budowa ścieżki rowerowej „Pętla staszowska”                       

w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Staszowa. 

15. Uchwala w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Rytwiany 

16. Uchwała w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie skargi  na działalność Wójta 

Gminy Rytwiany. 

17. Sprawy różne i wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad sesji. 

  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad i poddał pod głosowanie.  

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie głosami „za”. Obecnych podczas głosowania 

13radnych.  

 

Pkt 4  

Przyjęcie protokołu z sesji nr LXXXI 

Protokół z sesji nr LXXXI  został przyjęty bez uwag jednogłośnie, 13 głosami „za”. Podczas 

głosowania obecnych 13  radnych.  

 

Pkt 5  

Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.  

Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że uchwały podjęte na LXXXI (łącznie 3 

uchwały) zostały przesłane odpowiednio Regionalnej Izby Obrachunkowej i te, które powinny 

przesłano do opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego oraz są 

realizowane na bieżąco. 



Pkt 6  

Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę o pracy w okresie między sesjami,                              

a mianowicie:  

Od ostatniej sesji, która odbyła się w dniu 30 października  2023 r. najważniejsze realizowane 

zadania przez Urząd Gminy Rytwiany: 

1. Zakończenie projektu Termomodernizacji Budynków Użyteczności Publicznej. Zostały 

zrealizowane odbiory. Rozpoczęto realizację płatności. Wykonawca główny otrzymał kwotę 

pomniejszoną o wypłaty dla dwóch podwykonawców z powodu braku wymaganej dokumentacji, 

którą musieli złożyć podwykonawcy. 

2.   Inwestycja drogowa w Rudzie  jest w części ukończona jest wykonany ciąg pieszy. Wykonawca 

deklaruje, że nie uda mi się położyć nawierzchni asfaltowej przed zimą. Jednocześnie wykonawca 

zadeklarował, że nawierzchnia asfaltowa zostanie  wykonana w kwietniu 2024 r. Termin 

zakończenia inwestycji  w Rudzie i w Sichowie  Dużym Węgierka do 30.06.2024 r. 

Inwestycja w Tuklęczy odcinek drogowy  jest w trakcie projektowania. Termin ukończenia zadania 

do 30.10.2024 r.   

3.   Trwają prace związane z modernizacją  Stacji Uzdatniania Wody w Rytwianach.  

4.  Trwają prace związanie z opracowaniem programu funkcjonalno-użytkowego do ogłoszenia 

przetargu na zaprojektowanie i wybudowanie oczyszczalni ścieków w miejscowości Szczeka. 

5.  Zakończono przyjmowanie ofert na opracowanie programu funkcjonalno-użytkowego  na 

budowę kanalizacji w miejscowości Ruda. W najbliższym naborze wniosków w Urzędzie 

Marszałkowskim zostanie złożony wniosek na budowę sieci kanalizacyjnej w miejscowości Ruda. 

6.   Trwa opracowanie dokumentacji projektowej na remont zabytków. 

7.  Trwa opracowanie koncepcji przebudowy pomieszczeń w szkole podstawowej w Sichowie 

Dużym z przeznaczeniem na żłobek.  

8.   Został złożony wniosek na doposażenie placówek oświatowych.  

9.   Z powodu zbyt małego zainteresowania ze strony rodziców i dzieci nie został złożony wniosek 

na dofinansowanie zajęć dodatkowych dla uczniów z terenu Gminy Rytwiany. 

10. Czekamy na rozstrzygnięcie konkurs na zakup pojazdów strażackich. Rozstrzygniecie konkursu 

planowane jest na styczeń 2024 r.  

Pkt 7  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Rytwiany za rok szkolny 2022/2023 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz zaznaczył, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Rytwiany za rok 2022/2032 została wcześniej przekazana radnym do zapoznania.                                    

Jak poinformował Wójt Grzegorz Forkasiewicz informacja zawiera między innymi dane                               

o strukturze edukacji, ilości placówek, ilości uczniów, kompendium informacji o finansach, 

wynikach egzaminu ósmoklasisty. 

 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poprosił dyrektorów szkół o przedstawienie 

swoich placówek. 

Dyrektorzy szkół przybliżyli Radzie Gminy zakres zrealizowanych zadań, ilości uczniów                    

w poszczególnych placówkach, wyników egzaminu ósmoklasisty, osiągnięć jakie udało się zdobyć 



uczniom w roku szkolnym 2022/2023, ale również przedstawili problemy, z którymi się borykją się 

szkoły. 

Dyrektorzy poruszyli problemy związane między innymi z koniecznością: 

- organizowania indywidualnych zajęć dla dzieci z orzeczeniami wydawanych przez Poradnię 

Psychologiczno-Pedagogiczną w Staszowie w ciągle zwiększającej się ilości, co znacząco zwiększa 

koszty utrzymania szkoły,  

-  wymiany sprzętu komputerowego w szkole, który po kilku latach użytkowania staje się 

przestarzały i nie dostosowany do nowych programów, na których zobowiązana jest pracować 

szkoła, 

- dostosowania warunków lokalowych w tym w przedszkolu w Rytwianach oraz rozbudowy bazy 

sportowej w szkole w Rytwianach.  

Dyrektorzy w swoich wypowiedziach odnieśli się do poprawy warunków pracy po 

przeprowadzonej termomodernizacji budynków wszystkich szkół na terenie Gminy Rytwiany.                  

Po wymianie okien i centralnego ogrzewania w szkołach jest ciepło i dzieci mają dobre warunki do 

nauki. 

Dyrektorzy poinformowali Radę Gminy, że mimo przedstawienia oferty możliwości 

zorganizowania zajęć dodatkowych finansowanych ze środków UE tak uczniom jak również 

rodzicom  nie otrzymali wystarczającej ilości zgłoszeń dzieci, które by chciały w takich zajęciach 

uczestniczyć.  

Dyrektorzy zgłosili również problem braku nowych ofert pracy. Pojawiają się problemy                               

z zapewnieniem zastępstw na czas nieobecności nauczyciela. Brak ofert pracy spowodowany jest 

brakiem zainteresowania zawodem nauczyciela.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odniósł się do ilości wydawanych orzeczeń przez Poradnię 

Psychologiczno-Pedagogiczną w Staszowie. Wójt Grzegorz Forkasiewicz podkreślił, że problem 

leży we wzroście kosztów finansowych związanych z zapewnieniem indywidualnych zajęć dla 

dzieci. Ilość wydawanych orzeczeń ciągle wzrasta a tym samym wzrastają koszty utrzymania 

szkoły.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że istnieje możliwość w najbliższej przyszłości 

rozwiązania przynajmniej niektórych problemów lokalowych, z jakimi borykają się szkoły                               

i przedszkola.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poruszył również problem braku chętnych na dodatkowe zajęcia dla 

uczniów z terenu Gminy Rytwiany, które mogły być sfinansowane ze środków Unii Europejskiej. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poprosił dyrektorów szkół o pochylenie się nad problemem poprzez 

przeprowadzenie jeszcze raz rozmów nauczycielami, rodzicami i uczniami tak, aby w kolejnych 

naborach wniosków szkoły z terenu Gminy Rytwiany mogły skorzystać z dofinansowania do zajęć 

dodatkowych ze środków z UE. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył dyskusję.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Janik zadał pytanie jak dyrektorzy prognozują wyniki 

egzaminu ósmoklasisty w obecnym roku szkolnym? 

Dyrektor Pani Dorota Karasińska - Kozłowska poinformowała Radę Gminy, że odbyły się już 

egzaminy próbne, ale jak to często bywa wyniki egzaminu próbnego nie pokrywają się z wynikami 

głównego egzaminu.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Janik zadał pytanie z czego wynika niechęć do zajęć 

dodatkowych proponowanych uczniom?  

Dyrektorzy wyjaśnili, ze problem stanowi brak zainteresowania ze strony uczniów zajęciami 

pozalekcyjnymi, ale również problemem jest kwota oferowana nauczycielom za realizację 

dodatkowych zajęć pozalekcyjnych.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz potwierdził, że stawka za godzinę dodatkowych zajęć jest niższa niż                         

w poprzednich latach.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Janik jaki zadał pytanie dyrektorom jaki jest górny 

pułap za dodatek motywacyjny dla nauczyciela? 



Dyrektor Tadeusz Opala poinformował, że dodatek motywacyjny jest przyznawany przedział jest 

od 10-40 % wynagrodzenia. Dodatki motywacyjne są przyznawane są nauczycielom  za dodatkowe 

osiągnięcia.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Janik zadał pytanie Wójtowi Grzegorzowi 

Forkasiewiczowi czy są prowadzone statystyki wydawanych orzeczeń tak, aby można było 

porównać o ile wzrosła ilość wydawanych orzeczeń?  

Odpowiedzi udzielił Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara informując, że jest prowadzona statystyka 

wydawanych orzeczeń, ale Starostwo Powiatowe w Staszowie nie ma wpływu na merytoryczność 

pracy Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Staszowie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował dyrektorom szkół za pracę. 

Pkt 8  

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2023-

2032. 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

Dochody bieżące po wprowadzeniu zmian wynoszą 29 208 763, 09zł. 

Dochody majątkowe pozostają bez zmian i wynoszą 13 552 439, 00 zł. 

Ogółem dochody wynoszą 42 761 202, 09 zł. 

Wydatki bieżące po zmianach wynoszą 32 239 536, 06zł. 

Wydatki majątkowe po zmianach wynoszą 21 892 250,0 80 zł.  

Ogólna kwota przychodów, rozchodów oraz wynik nie uległy zmianie 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LXXXII/393/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rytwiany na lata 2023 – 2032 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

Pkt 9 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 r. 

Zmiany w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

 

§ 7 pkt 2 uchwały nr LXV/331/23 z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Rytwiany na rok 2023 otrzymuje brzmienie: 

1. dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w wysokości 

94 959,99.zł oraz wydatki w wysokości 144 999,08 zł na realizację zadań określonych                           

w programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz programie 

przeciwdziałania narkomanii i inne wydatki  ( w tym finansowanie tych wydatków                                  

z przychodów wskazanych w załączniku Nr 5   w § 905 w wysokości 50 039,09 zł) 

realizowane stosownie do art. 9 
3 

i art.
 
18

2
 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu                   

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (tekst jedn. Dz.U. z 2021 r. poz. 1119 ze zm.)  

 

 

W uchwale nr LXV/331/23 z dnia 26 stycznia 2023  r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Rytwiany na rok 2023 



- załącznik Nr 3 – Limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia                     

w 2023 r. - otrzymuje brzmienie określone w załączniku nr 3 do niniejszej uchwały 

- załącznik Nr 4 – Zadania inwestycyjne roczne w 2023 r. - otrzymuje brzmienie określone                          

w załączniku nr 4 do niniejszej uchwały 

-  załącznik Nr 12 – dotacje celowe w 2023 roku – otrzymuje brzmienie określone w załączniku nr 

5 do niniejszej uchwały. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LXXXII/394 /23 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 r. została 

podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

Pkt 10 

Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poinformował Radę Gminy, że dniu 15 listopada 

2023 r. odbyły się posiedzenia Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego oraz Komisji Rozwoju 

Lokalnego.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu                   

i Mienia Komunalnego Stanisława Głowackiego oraz Przewodniczącą Komisji Rozwoju Lokalnego 

Irenę Pogorzelską  o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Stanisław Głowacki poinformował Radę 

Gminy, że na posiedzeniu członkowie Komisji omawiali zaproponowane wysokości stawek 

podatku od środków transportowych.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Stanisław Głowacki poinformował Radę 

Gminy, że przedstawione zmiany w wysokości stawek podatku od środków transportowych zostały 

zaopiniowane przez Komisję pozytywnie.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Lokalnego  Irena Pogorzelska przedstawiła Radzie Gminy 

protokół z Komisji.  

 

Protokoły z Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego oraz Komisji Rozwoju Lokalnego zostały 

przekazany Radzie Gminy do zapoznania. 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego oraz Komisji Rozwoju Lokalnego, 

która odbyła się w dniu 15 listopada 2023 r. stanowią załączniki do protokołu. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Rade Gminy, że rok 2023 jak również rok 2024 to rok 

wielu inwestycji, które Gmina Rytwiany stara się realizować bez konieczności za zaciągania 

zobowiązań z zewnątrz, ponieważ stopy procentowe nawet kredytów preferencyjnych znacznie 

wzrosły. Problem dla budżetu gminy stanowi inflacja a co za tym idzie  ogromny wzrost cen za gaz, 

energię za usługi. Gmina Rytwiany w realizacji przedsięwzięć stara się korzystać z dostępnych 

środków unijnych. Podwyżki zostały zaakceptowane przez Komisje w wysokości niższej niż 

inflacja. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że dużym wyzwaniem dla budżetu było przejęcie  

Zakładu Komunalnego, co wiązało się z koniecznością rozwiązania wielu problemów finansowych.  

 

 

 



Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LXXXII/395/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

Pkt 11 

Uchwala w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poinformował Radę Gminy, że dniu 15 listopada 

2023 r. odbyły się posiedzenia Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego oraz Komisji Rozwoju 

Lokalnego.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu                   

i Mienia Komunalnego Stanisława Głowackiego oraz Przewodniczącą Komisji Rozwoju Lokalnego 

Irenę Pogorzelską  o przedstawienie opinii Komisji o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Stanisław Głowacki poinformował Radę 

Gminy, że na posiedzeniu członkowie Komisji omawiali zaproponowane wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Stanisław Głowacki poinformował Radę 

Gminy, że przedstawione zmiany w wysokości stawek podatku od nieruchomości zostały 

zaopiniowane przez Komisję pozytywnie.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Lokalnego  Irena Pogorzelska przedstawiła Radzie Gminy 

protokół z Komisji.  

Protokoły z Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego oraz Komisji Rozwoju Lokalnego zostały 

przekazany Radzie Gminy do zapoznania. 

Protokoły z posiedzenia Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego oraz Komisji Rozwoju 

Lokalnego, która odbyła się w dniu 15 listopada 2023 r. stanowią załączniki  do protokołu. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LXXXII/396/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości  została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

Pkt 12 

Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Rade Gminy, że projekt uchwały  w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego został przesłany 

do Świętokrzyskiej Izby Rolniczej do zaopiniowania. 

W dniu, kiedy obradowały Komisie nie było jeszcze informacji zwrotnej ze Świętokrzyskiej Izby 

Rolniczej. Opinia Świętokrzyskiej Izby Rolniczej wpłynęła a do Urzędu Gminy Rytwiany  w dniu 

17 listopada 2023 r. 



Wójt Grzegorz Forkasiewicz odczytał treść opinii Świętokrzyskiej Izby Rolniczej, która nie wniosła 

uwag do projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poinformował Radę Gminy, że dniu 15 listopada 

2023 r. odbyły się posiedzenia Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego oraz Komisji Rozwoju 

Lokalnego.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu                   

i Mienia Komunalnego Stanisława Głowackiego o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Stanisław Głowacki i poinformował Radę 

Gminy, że na posiedzeniu członkowie Komisji omawiali kwestie podatku rolnego na obszarze 

gminy Rytwiany na rok podatkowy 2024. Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego 

Stanisław Głowacki poinformował Radę Gminy, że przedstawiona propozycja obniżenia                      

w wysokości podatku rolnego na rok podatkowy 2024 została zaopiniowana przez Komisję 

pozytywnie.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Lokalnego  Irena Pogorzelska przedstawiła Radzie Gminy 

protokół z Komisji.  

Protokół z Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego oraz Komisji Rozwoju Lokalnego został 

przekazany Radzie Gminy do zapoznania. 

Protokoły z posiedzenia Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego oraz Komisji Rozwoju 

Lokalnego, która odbyła się w dniu 15.11.2023 r. oraz Opinia Świętokrzyskiej Izby Rolniczej z dnia                         

16 listopada 2023 r. stanowią załączniki do protokołu. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LXXXII/397/23 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego została podjęta jednogłośnie 13 

głosami „za”.  

Głosowało  13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych. 

 

Pkt 13 

Uchwala w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Rytwiany z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 

rok 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz. 

Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego  i wolontariacie (Dz. U. z 2023r., poz.40 z późn. zm.) organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego uchwala roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi 

oraz  z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3. 

Roczny program współpracy przed uchwaleniem poddawany jest konsultacjom z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3, które przeprowadzane są zgodnie      

z przyjętą uchwałą dotyczącą konsultacji. Na terenie Gminy Rytwiany konsultacje dotyczące 

projektu Programu współpracy Gminy Rytwiany z organizacjami pozarządowymi oraz                              

z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok przeprowadzono na 

podstawie Regulaminu konsultacji z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi                        

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego                                      

i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 



statutowej tych organizacji ( Uchwała Nr III/11/2010 Rady Gminy Rytwiany z dnia 22 grudnia 

2010r.) . Konsultacje przeprowadzono z organizacjami, których terytorialny zakres działania 

obejmuje obszar Gminy Rytwiany. Projekt Programu oraz formularz opinii został zamieszczony na 

stronie www.rytwiany.com.pl w zakładce Aktualności oraz w Biuletynie Informacji Publicznej,                            

a także był dostępny w siedzibie Urzędu Gminy Rytwiany, ul. Staszowska 15, w pok. nr. 

11.Konsultacje trwały od dnia 6 listopada 2023r. do dnia 14 listopada 2023r.Informacja dotycząca 

rozpoczęcia konsultacji została przekazana listownie organizacjom znajdującym się w bazie Urzędu 

Gminy Rytwiany. Ponadto informacje o rozpoczęciu konsultacji zamieszczono w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

14 listopada 2023r. wyznaczone zostało spotkanie z przedstawicielami organizacji pozarządowych        

i podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. Ze spotkania sporządzony został protokół. Zainteresowane 

organizacje miały również możliwość składania pisemnych opinii/uwag drogą pocztową na adres 

Urzędu Gminy Rytwiany lub bezpośrednio w sekretariacie Urzędu Gminy Rytwiany. Uwag, co do 

projektu uchwały nie zgłoszono. Program współpracy Gminy Rytwiany z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok 

został opracowany zgodnie z wymaganiami zawartymi w art. 5a ust.4 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie. 

 

 Zgodnie z zapisami ustawy roczny program współpracy jest uchwalany do dnia 30 listopada roku 

poprzedzającego okres obowiązywania programu. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LXXXII/398/23  w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Rytwiany z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2024 rok została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

Pkt 14 

Uchwala w sprawie przekazania gminie Staszów realizacji zadania własnego dotyczącego 

opracowania dokumentacji aplikacyjnej i złożenia wniosku o dofinansowanie dla projektu 

pn.: „Poprawa jakości i dostępności komunikacyjnej MOF Staszowa w oparciu                                  

o zrównoważoną mobilność miejską - budowa ścieżki rowerowej „Pętla staszowska”                           

w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Staszowa 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz  

W dniu 8 czerwca 2021 r. miasto i gmina Staszów, miasto i gmina Oleśnica oraz gmina 

Rytwiany, tworzące Miejski Obszar Funkcjonalny Staszowa (MOF Staszowa) zawarły 

Porozumienie w sprawie współdziałania celem realizacji Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Staszów, w tym celem opracowania   i wspólnego wdrażania 

Strategii dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Staszowa oraz SUMP, czyli Planu 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla MOF Staszowa. Zadanie pn.: „Poprawa jakości i 

dostępności komunikacyjnej MOF Staszowa w oparciu o zrównoważoną mobilność miejską” jest 

jednym z projektów strategicznych dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Staszowa oraz wynika 

z celu strategicznego SUMP - Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla MOF Staszowa tj. 

„Wzrost udziału rowerów w ruchu drogowym”. W celu wspierania niezmotoryzowanych form 

transportu, zaprojektowano ścieżkę rowerową „Pętla staszowska” tworząc łącznie pętlę rowerową 



Staszów–Oleśnica–Rytwiany. Projektowana pętla połączy samorządy terytorialne wchodzące w 

skład MOF Staszowa. 

W związku z utworzeniem Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego obejmującego gminy Staszów, 

Oleśnica i Rytwiany konieczne jest zawarcie porozumienia przez w/w gminy określającego 

opracowanie dokumentacji aplikacyjnej i złożenie wniosku partnerskiego  

o dofinansowanie dla projektu pn.: „Poprawa jakości i dostępności komunikacyjnej MOF Staszowa 

w oparciu o zrównoważoną mobilność miejską” – Budowa ścieżki rowerowej „Pętla staszowska”             

w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Staszowa. Wniosek partnerski złożony będzie dla naboru FESW.03.01-IZ.00-001/23 w ramach 

Działania 3.1 Mobilność miejska w MOF (ZIT) Priorytetu 3. Fundusze Europejskie na mobilność 

miejską programu Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027, Typ projektów: Rozwój 

infrastruktury dla ruchu niezmotoryzowanego z uwzględnieniem zwiększania bezpieczeństwa ruchu 

- drogi dla rowerów/drogi dla pieszych i rowerów.  

Radni zadawali pytania dotyczące zmiany przebiegu trasy rowerowej.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że obecnie czekamy na opinie projektanta i możliwe, że 

będzie można w małym zakresie zmienić trasę ścieżki rowerowej.  Natomiast, żeby całkowicie 

zmienić przebieg trasy rowerowej to w tym naborze nie jest możliwe ponieważ wiąże się to                         

z koniecznością przeprowadzenia konsultacji i wprowadzeniem zmian zmiany do strategii rozwoju 

MOF a to już z uwagi na czasochłonność będzie możliwe dopiero w kolejnym naborze.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LXXXII/399/23 w sprawie przekazania gminie Staszów realizacji 

zadania własnego dotyczącego opracowania dokumentacji aplikacyjnej i złożenia wniosku o 

dofinansowanie dla projektu pn.: „Poprawa jakości i dostępności komunikacyjnej MOF 

Staszowa w oparciu o zrównoważoną mobilność miejską - budowa ścieżki rowerowej „Pętla 

staszowska” w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Staszowa została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

Pkt 15 

Uchwala w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Rytwiany 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara  

Pismem z dnia 11 października 2023 r. znak PK-IV Pc.141.2020, które wpłynęło do 

tutejszego urzędu w dniu 20 października 2023 r. Prokuratura Krajowa przekazała skargę 

mieszkanki Gminy Rytwiany z dnia 5 października 2023, na działalność Wójta Gminy Rytwiany 

zgodnie z właściwością rzeczową.  

W skardze mieszkanka Gminy podniosła, że Gmina Rytwiany przesunęła granicę  

i objęła przedmiotową nieruchomość, która jej zdaniem położona jest na terenie Gminy Staszów. 

Podała również, że wójt traktuje jej nieruchomość, jako swoją własność i wyznaczył jej miejsce 

odbioru poczty na terenie Rytwian, 10 kilometrów od jej domu. Stwierdziła również, iż nie pamięta, 

aby Gmina Rytwiany cokolwiek robiła dla utrzymania drogi dojazdowej prowadzącej w kierunku 

miasta Staszowa przez las, która to droga jest zarośnięta i technicznie zaniedbana oraz 

nieodśnieżana w zimie. Podała również, że nikt nie odbiera od niej odpadów komunalnych. 

Skarżąca podała także, że droga wiodąca od strony Rytwian jest zamknięta od trzech lat przez trakt 

kolejowy. Skarżąca opisała również, że dokumenty załączone do skargi wskazują, że przedmiotowa 

nieruchomość położona była w gminie Staszów i nie było żadnych podstaw do przeniesienia jej do 

gminy Rytwiany.  



Po przeanalizowaniu treści pisma Przewodniczący Rady Gminy na podstawie art. 222 kpa 

zdecydował nadać bieg pismu w trybie postępowania skargowego. W dniu 13 listopada 2023 r. 

odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Rytwiany.  

 

 Wójt Gminy Rytwiany na posiedzeniu komisji wyjaśnił, iż granice administracyjne Gminy 

Rytwiany nie uległy zmianie od dnia 27 maja 1990 r. tj. od czasu wprowadzenia  

w Rzeczypospolitej Polskiej samorządu terytorialnego na mocy przepisów ustaw: 

1) z dnia 10 maja 1990 r. przepisy wprowadzające ustawę o samorządzie terytorialnym  

i ustawę o pracownikach samorządowych (Dz.U. z 1990 r., Nr 191, poz. 32 ze zm.), 

2) z dnia 10 maja 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r., poz.40). 

 

 Zgodnie z art. 3 ust. 1 ustawy z dnia 10 maja 1990 r. przepisy wprowadzające ustawę o 

samorządzie terytorialnym i ustawę o pracownikach samorządowych „jednostki podziału 

terytorialnego państwa stopnia podstawowego (miasta, gminy), istniejące w dniu wejścia w życie 

ustawy, a także miasto stołeczne Warszawa, miasto Kraków i miasto Łódź, zachowują 

dotychczasową nazwę, obszar, granice i siedzibę władz. Uchwały wojewódzkich rad narodowych w 

sprawie zmiany granic miast i gmin zachowują ważność, nawet, jeżeli ich wejście w życie miałoby 

nastąpić po dniu wejścia w życie ustawy.” Powyższe oznacza, że granice – obszar – Gminy 

Rytwiany ukształtowane jeszcze za czasów PRL, obowiązują nadal w stanie niezmienionym.  

 Począwszy od dnia 1 stycznia 1999 r. prowadzenie ewidencji gruntów i budynków należy do 

zadań Starosty, co wynika z treści art. 7d pkt 1) ustawy z dnia 17 maja 1989 r. Prawo geodezyjne i 

kartograficzne (t.j. Dz.U. z 2023 r., poz. 1752).  

 Według danych z ewidencji gruntów prowadzonej przez Starostę Staszowskiego działki 

stanowiące własność Skarżącej, o których mowa w skardze i dołączonych do skargi dokumentach, 

położone są na obszarze obrębu ewidencyjnego 0006 Rytwiany, Gmina Rytwiany. Dla w/w 

nieruchomości Sąd Rejonowy w Staszowie IV Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę 

wieczystą, w której w dziale II jako właściciel wpisana jest skarżąca. W dziale pierwszym księgi 

wieczystej działki opisane są jako położone w obrębie ewidencyjnym Rytwiany.  

 Na podstawie uchwały Nr XXIV/129/2004 Rady Gminy Rytwiany z dnia 30 sierpnia 2004 r. 

w sprawie nadania nazw ulicom oraz numeracji nieruchomości w miejscowości Rytwiany 

opracowany został nowy rejestr numeracji porządkowej nieruchomości, według której budynkowi 

położonemu na nieruchomości stanowiącej własność Skarżącej nadany został nr porządkowy przy 

ulicy Golejowskiej, o czym Skarżąca została poinformowana zawiadomieniem z dnia 12 listopada 

2004 r. 

 Wójt wskazał również, że organem właściwym do regulowania granic jednostki samorządu 

terytorialnego – gminy jest Rada Ministrów, co wynika z treści art. 4 ust. 1 pkt 1) ustawy z dnia 10 

maja 1990 r. o samorządzie gminnym.  

 

Jeżeli idzie o podnoszone przez Skarżącą kwestie dojazdu do nieruchomości, Wójt Gminy 

Rytwian wyjaśnił w pierwszej kolejności, iż droga wiodąca w kierunku ul. Leśnej  

w Staszowie nie stanowi własności gminy Rytwiany i nie jest położona na jej terenie, wobec czego 

gmina nie może wykonywać na niej żadnych prac. 

Działka o nr ewid. 373 obręb Rytwiany o powierzchni 0,10 ha, stanowi własność gminy 

Rytwiany i jest drogą wewnętrzną, znajdującą się w terenie leśnym.  

W dniu 23.05.2022 roku w obecności Skarżącej, dokonano oględzin przedmiotowej drogi 

wewnętrznej i stwierdzono, iż w jej ciągu (tj. w granicach działki o nr ewid. 373 obręb Rytwiany) 

nie rosną drzewa. Działka nr 373 sąsiaduje z działkami prywatnymi. Drzewa do usunięcia znajdują 

się na działkach będących w posiadaniu osób fizycznych. Jednocześnie  

poinformowano Skarżącą, iż Starosta Staszowski, jako organ nadzorujący gospodarkę leśną  

w lasach niestanowiących własności skarbu Państwa, poinformował tutejszy urząd, iż skieruje 

pisma do właścicieli działek leśnych, (do osób prywatnych) o konieczności usunięcia drzew, które 

zagrażają użytkownikom przedmiotowej drogi. 

W stosunku do kwestii dotyczącej zamknięcia drogi w przejeździe kolejowo-drogowym, 

Wójt podał, że działania związane z zamknięciem przejazdów kolejowo- drogowych zostały podjęte 

przez zarządcę linii kolejowych tj. PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. Rozporządzenie Ministra 



Infrastruktury i Rozwoju z dnia 20 października 2015 r. w sprawie warunków technicznych, jakim 

powinny odpowiadać skrzyżowania linii kolejowych oraz bocznic kolejowych z drogami i ich 

usytuowanie (t.j. Dz. U. z 2015 r. poz. 1744 ze zm.), nałożyło w § 93 na zarządców linii kolejowych 

obowiązek - w ciągu pięciu lat od dnia wejścia w życie rozporządzenia - zmiany kategorii 

przejazdów drogowo-kolejowychi dostosowania systemów zabezpieczenia ruchu na tych 

przejazdach do wymagań określonych w rozporządzeniu, jeżeli zgodnie z przepisami § 7-10 

rozporządzenia przejazd kolejowo-drogowy powinien zostać zaliczony do kategorii innej niż 

dotychczasowa. PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. działając na podstawie powyższego 

rozporządzenia podjęło czynności mające na celu przekwalifikowanie do kat. ,,F’’ lub 

przeprowadzenie likwidacji przejazdów kolejowo- drogowych,  zlokalizowanych na drogach, 

których nie posiadają statusu dróg publicznych. Przedmiotowa droga gminna nie jest drogą 

publiczną, znajduje się z jedynie z jednej strony przejazdu kolejowo-drogowego, następnie droga 

przebiega po terenach kolejowych, które są własnością PKP PLK S.A. Zgodnie z Rozporządzeniem 

Ministra Infrastruktury i Rozwoju przejazdy kolejowo drogowe na drogach niepublicznych mogą 

funkcjonować jako kat. ,,F’’ z zabezpieczeniem w postaci rogatek stale zamkniętych, otwieranych 

w razie potrzeby przez użytkownika. Gmina Rytwiany, mając na uwadze iż przedmiotowy przejazd 

kolejowo- drogowy prowadzi do domu Skarżącej, wydzierżawiła przedmiotowy przejazd, który 

obecnie jest objęty zabezpieczeniem w postaci rogatek stale zamkniętych, otwieranych w razie 

potrzeby przez użytkownika tj. Gminę Rytwiany i gmina ponosi z tego tytułu coroczne opłaty do 

PKP PLK S.A. Należy również podkreślić, iż Skarżąca była informowana przez Urząd Gminy o 

działaniach PKP mających na celu zamkniecie przejazdu kolejowo - drogowego  (pismami znak: 

IŚ.7021.3.2021.MK z dnia 04.02.2021 r oraz 10.02.2021 roku) i o możliwości wydzierżawienia jak 

i udostępnienia tego przejazdu, czym jednak nie była zainteresowana. Informacje te, widniały 

również na samym przejeździe. Każdy z potencjalnych użytkowników mógł zgłosić się do PKP 

Polskie Linie Kolejowe S.A i podpisać z nimi umowę na dzierżawę przejazdu kolejowo- 

drogowego, co skutkowało by dostępem do kluczy, które zabezpieczają rogatki i dało by możliwość 

bezpośredniego korzystania z niego. 

  

Odnosząc się do twierdzeń o nieodbieraniu odpadów komunalnych z nieruchomości Wójt 

gminy wyjaśnił, że odpady komunalne odbierane były od skarżącej od momentu złożenia przez nią 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, co miało miejsce                        

w czwartym kwartale 2022 r. W związku ze złożeniem w dniu 01.04.2023 r. „deklaracji zerowej”, 

stanowiącej niejako wypisanie się z systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie 

gminy Rytwiany, zaprzestano obsługi posesji Skarżącej pod kątem odbioru odpadów. 

 

 W ocenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która odbyła się w dniu 13 listopada 2023 r. 

zarzuty podniesione w skardze są bezzasadne. Wyjaśnienia Wójta poparte zostały przedłożonymi 

dokumentami oraz pismami kierowanymi do Skarżącej przez UG Rytwiany   

Wójt Gminy Rytwiany nie jest organem władnym do zmiany granic Gminy i zmian takich 

nie dokonywał. Granice Gminy określane są przez granice obrębów ewidencyjnych zgodnie z 

ewidencją gruntów prowadzonych przez Starostwa Powiatowe. Od momentu powstania Gminy 

Rytwiany, jako jednostki samorządu terytorialnego granice gminy nie ulegały zmianie, wobec 

czego zarzuty skarżącej formułowane pod adresem Wójta Gminy Rytwiany są całkowicie chybione.    

Z dokumentów przedstawionych przez Wójta Gminy Rytwiany wynika, iż skarżąca była 

również informowana o zasadach korzystania z rogatek ograniczających przejazd przez tereny 

kolejowe. Skarżąca nie była zainteresowana prawnym uregulowaniem zasad swojego dostępu do 

przejazdu.  

Odnośnie zarzutu nie odbierania odpadów komunalnych posesji, stwierdzić należy, że                         

z dokumentacji przedstawionej przez wójta jednoznacznie wynika, że z dniem 1 kwietnia 2023 roku 

skarżąca złożyła deklarację zerową, przez co została usunięta z systemu odbioru odpadów.   

 

Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Andrzej Chłodnicki  poinformował Radę 

Gminy, że Komisja  jednogłośnie uznała skargę za bezzasadną.   

Mając powyższe na uwadze Komisja zarekomendowała Radzie Gminy uznanie skargi za 

bezzasadną i podjęcie stosownej uchwały. 

https://sip.legalis.pl/document-view.seam?documentId=mfrxilrtgiydqnrsgqydqltqmfyc4mzsgq3tknjzgi


Protokół z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która odbyła się w dniu 13 listopada 

2023 r. stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LXXXII/400/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Rytwiany została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych. 

Pkt 16 

Uchwala w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie skargi  na działalność Wójta Gminy 

Rytwiany 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara 

Pismem z dnia 6 września 2023 r. (data wpływu - 12.09.2023 r.)  znak PNK-

III.1411.18.2023 Wojewoda Świętokrzyski przekazał Radzie Gminy skargę z dnia 21.08.2023 r., 

która Wojewodzie została przekazana przez Ministerstwo Sprawiedliwości w zakresie działalności 

Wójta Gminy Rytwiany. Po przeanalizowaniu treści pisma Przewodniczący Rady Gminy na 

podstawie art. 222 kpa zdecydował nadać bieg pismu w trybie postępowania skargowego. W dniu 

29 września 2023 r. odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Gminy Rytwiany. Komisja przeanalizowała skargę rekomendując podjęcie uchwały 

o uznaniu skargi za bezzasadną. Na sesji w dniu 4 października 2023 r. Rady Gminy Rytwiany 

podjęła uchwałę nr LXXIX/386/23 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Rytwiany z dnia 12września 2023, w której uznała skargę za bezzasadną. Uchwała wraz                    

z uzasadnieniem została doręczona Skarżącej.  

Pismem z dnia 7 listopada 2023 r. znak PNK-III.142.62.2023, które wpłynęło do tutejszego 

urzędu 9.11.2023 r. Wojewoda Świętokrzyski przekazał Radzie Gminy pismo skarżącej                                

z 16 października 2023 r., które Wojewodzie została przekazana przez Ministerstwo 

Sprawiedliwości w zakresie skargi na działalność Wójta Gminy Rytwiany.  

Po przeanalizowaniu treści pisma Przewodniczący Rady Gminy na podstawie art. 222 kpa 

zdecydował nadać bieg pismu w trybie postępowania skargowego. W dniu 13 listopada 2023 r. 

odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Rytwiany. Komisja 

przeanalizowała skargę, stwierdzając iż w ponowionej skardze nie wskazano żadnych nowych 

okoliczności. Wobec powyższego Komisja rekomendowała podjęcie uchwały o podtrzymaniu 

stanowiska wyrażonego w uchwale nr LXXIX/386/23 z dnia 4 października 2023 r. w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Rytwiany. 

Zgodnie z art. 239 § 1 kpa w przypadku gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, została 

uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił 

skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać 

swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 

skarżącego. 

Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Andrzej Chłodnicki  poinformował Radę 

Gminy, że Komisja  jednogłośnie uznała skargę za bezzasadną.   

Mając powyższe na uwadze Komisja zarekomendowała Radzie Gminy podtrzymania stanowiska                  

w sprawie skargi  na działalność Wójta Gminy Rytwiany i podjęcie stosownej uchwały. 

Protokół z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która odbyła się w dniu 13 listopada 

2023 r. stanowi załącznik do protokołu. 



 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LXXXII/401/23 w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie 

skargi  na działalność Wójta Gminy Rytwiany została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

Pkt 16 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poinformował Rade Gminy, że do biura Rady 

Gminy wpłynęły dwa pisma od Wojewody Świętokrzyskiego w sprawie rozpatrzenia możliwości 

przyjęcia repatriantów z Kazachstanu. Prośba dotyczyła przyjęcia repatriantów oraz zapewnienia 

repatriantom przez okres 2 lat zatrudnienia i zamieszkania. Przewodniczący Rady Gminy Jerzy 

Gwizdowski poinformował, że sprawę konsultował z Wójtem Grzegorzem Forkasiewiczem                        

i z uwagi na brak środków finansowych Gmina Rytwiany nie ma możliwości zapewnienia 

repatriantom możliwości zamieszkania (brak wolnych lokali mieszkalnych)  i zatrudnienia.   

W sprawach różnych i wolnych wnioskach głos zabrali:  

Radny  Andrzej Chłodnicki w sprawie: 

- przekazania podziękowań od mieszkańców miejscowości Kłoda z ulicy Jana Pawła II dla Wójta 

Gminy Rytwiany i Rady Gminy Rytwiany za uzupełnienie oświetlenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poprosił również o uzupełnienie oświetlenia                      

w miejscowości Rytwiany na ulicy Piaskowej. 

Radny Sebastian Bryk zadał pytanie czy na rok 2024 zostały zabezpieczone środki finansowe na 

wymianę oświetlenia ulicznego w miejscowości Rytwiany na ulicy Łękowej i na ulicy Pałacowej.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicza poinformował, że planując budżet nie wprowadza się do budżetu 

konkretnie miejscowości czy ulicy gdzie będzie wykonywana wymiana oświetlenia. Oświetlenie 

uliczne będzie uzupełniane w miarę potrzeb i posiadanych środków finansowych.  

Radna  Dorota Saramak w sprawie: 

- zamontowania lustra w miejscowości Strzegom na ulicy Klasztornej. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Janik również poprosił o zamontowanie lustra                        

w miejscowości Szczeka.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz przyjął zgłoszenia. 

Radny Stanisław Głowacki w sprawie: 

- odebrania łóżek, które były przeznaczone dla uchodźców obywateli Ukrainy, którzy mieli 

zamieszkać w remizach. 

- uzyskanie informacji czy po wyborach po przekroczeniu frekwencji 60% będą przekazywane 

obiecane środki finansowe na koła gospodyń wiejskich i kluby sportowe.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że na dzień dzisiejszy jest tylko projekt poprawki do 

budżetu na realizację programu frekwencyjnego. Po przekazaniu środków finansowych do budżetu 

Gminy Rytwiany środki będą przekazywane zgodnie z wytycznymi dla kół gospodyń wiejskich czy 

klubów sportowych.  Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że na dzień dzisiejszy do Gminy 

Rytwiany nie wpłynęły żadne środki jak również informacje, kiedy nastąpi przekazanie środków. 



Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski w sprawie: 

- umieszczenia tablicy w miejscowości Rytwiany na ulicy Artura Radziwiłła informującej                          

o numerach budynków od 1-5, 

- uprządkowania rowu w miejscowości Rytwiany przy ulicy Partyzantów.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz przyjął zgłoszenie. 

 

Pkt 17 

Zamknięcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim za udział i zamknął 

LXXXII sesję Rady Gminy Rytwiany.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany 

Jerzy Gwizdowski 

Protokołowała: 

Jolanta Markiewicz 

 

 


